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Един от най-младите 
строителни предприемачи 
под тепетата - Иван Па-
шов, продължава да работи 
на пълни обороти. Той и 
семейната му строителна 
компания „Пашов Билдинг 
Строй“ ще сложат началото 
на поредната жилищна коо-
перация от мащабния микр 
квартал, който инвестито-
рът е проектирал. “Ивон Ре-
зиденс 3” ще е третата  жи-
лищна сграда в комплекса 
и ще разполага с 19 апарта-
мента от различен тип.

И тук ще видим харак-

терния за „Пашов Билдинг 
Строй“ почерк - луксозно 
и качествено изпълнение 
с внимание към детайлите 
и най-модерните материа-
ли. “Ивон Резиденс 3” ще 
предложи удобна локация 
- само на 100 метра от бул. 
“Пещерско шосе” и 500 
метра от Гребния канал 
на град Пловдив. Место-
положението на сградата 
дава възможност както за 
активна почивка сред зеле-
нина, спокойствие и глед-
ка към Родопите, така и 
близостта на забързаното 
градско ежедневие.

Докато Иван Пашов 
подготвя стартирането на 

третата си поредна жи-
лищна сграда в район „За-
паден“, второто бижу от 
серията “Ивон” вече е на 
финалната права. До бро-
ени дни предстои “Ивон Ре-
зиденс 2”, която стартира с 
първа копка през декември 
2019 година, да получи и 
Акт 14. Като инвеститор и 
едновременно изпълнител 
Иван Пашов е превърнал в 

свое призвание създаване-
то на модерни и качестве-
ни жилищни сгради. Пред 
„Марица“ предприемачът 
споделя, че винаги търси 
най-новите технологии, ма-
териали и начини на работа 
в строителството.

Поредна иновация, коя-
то „Пашов Билдинг Строй“ 
прилагат в “Ивон Резиденс 
2“, е новата шумо- и топ-
лоизолационна система 
за преградни стени на ав-
стрийската фирма “Винер-
бергер”. Самият Иван Па-
шов е двигателят на всеки 
един проект на компанията 
му. За предприемачa е ва-
жно да изгради доверие 
между фирмата и клиенти-
те. Затова той е и инвести-
тор, и изпълнител на всички 

свои проекти.
Пашов казва, че това е 

най-голямата гаранция за 
качество, която може да 
даде. „Аз влагам собстве-
ните си средства в сгради-
те ми. Не ползвам банкови 
кредити или външно фи-
нансиране. За мен е важно 
клиентите ми да знаят това, 
защото така те са спокойни, 
когато знаят, че заставам с 
името си зад всеки етап от 
сградите си“  - казва Пашов. 

Доказателство за думи-
те на строителя е интересът 
към сградите, под които стои 
името на „Пашов Билдинг 

Строй“ - в “Ивон Резиденс 
2” е останал само един апар-
тамент, докато преди първа 
копка “Ивон Резиденс 3” е 
разпродадена на почти 50%.

Пашов е на мнение, че 
икономическата обстановка 
покрай въведените мерки 
няма как да пречи на сери-
озните фирми в бранша, 
които искат да останат на 
пазара, и сподели, че макар 
и икономистите да очакват 
финансова криза през след-
ващите няколко години, 
това няма да забави проек-
та му за мащабния микро-
квартал в район „Западен“.

Търсят се 
помещения 
за 
електронна 
търговияАрхитектура
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Нов начин на живот
Жилищен комплекс  „Южен парк”,  кв. „Беломорски”

Директно от инвеститора 
 0885 800 642  www.mai-invest.eu

Инвеститорът Иван Пашов 
смята, че кризата ще остави 
само сериозните строителни 
фирми на пазара

Днес Сингапур е 
лидер в създаването на 
т.нар. зелени градове 
(Green Cities). Подхо-
дът на местните е не 
просто да има паркове, 
а самите градове да 
са “вградени” в зелени 
градини и гори.

Икономическият въз-
ход на Сингапур постави 
началото на пейзаж от 
зелена, извисяваща се във 
височина архитектура. 
В компактния град-дър-
жава, който продължава 
да се разраства, градо-
строителите вплитат 
природата навсякъде - в 
зелени покриви, каскадни 

вертикални градини и 
зелени стени.

“Зелената сграда” е 
задължителна от 2008 г.

В Pinnacle @ Duxton - 

най-високата жилищна 
сграда в света - има 
седем 50-етажни сгради, 
свързани с градини на 
26-и и 50-и етаж. Може-

те дори да бягате около 
писта на тези нива, ко-
ито също са оборудвани 
с тренировъчни стан-
ции. Ние разпръскваме 
паркове, реки и езера 
навсякъде по височините 
на сградите си, казват 
сингапурците. Около 
три милиона дървета 
покриват Сингапур, а в 
Марина Бей се заделят 
цели 250 декара имоти 
за Gardens by the Bay - 
това е “зеленият бял 
дроб” в града. Отделно 
всички техни паркове са 
свързани в мрежа.

 Още по темата 
на страница 15

Днес отбелязваме 
Деня на Земята - най-
големия нерелигиозен 
празник в света. Идеята, 
която свързва над поло-
вин милиард хора от цял 
свят на тази дата, е да 
се обединят в защита на 
околната среда.

Всяка година Междуна-
родната мрежа за Деня на 
Земята координира дейст-
вията на повече от 12 000 
партньори в 174 държави, 
насочени към опазването 

на Земята и съхраняване-
то на живота върху нея. 
Мрежата се стреми да съз-
даде широка гражданска 
подкрепа за устойчиви и 
ефективни екологични по-
литики за развитие по це-
лия свят.

Тенденции

Сингапур става най-зеленият в света
Време е за 
устойчиви 
екополитики

„Пашов Билдинг“ 
започва „Ивон 
Резиденс 3“  
до края на месеца

“Ивон Резиденс 3” ще разполага с 19 апартамента и отново ще предложи качествено 
строителство сред зеленина

Младият предприемач не 
смята, че кризата ще 

забави мащабния му проект 
в “Западен”

За повече информация и запитвания може да се 
свържете с  “Пашов Билдинг Строй” на  

телефон 0877 777 971 или на мейл  
pashov-buildings@abv.bg, както и на уебсайта -  

https://pashov-buildings.com.



 
 Даниела арнауДова

На 22 април се на-
вършват 20 години от 
създаването на Енергийна 
агенция - Пловдив. За това 
време агенцията извървя 
дълъг път на утвърждава-
не като модерна научно-
изследователска органи-
зация, една от водещите 
в Европа в областта на 
енергийните и екологич-
ните иновации, анали-
зи, модели и прогнози на 
местно и регионално ниво.

Желан партньор на Ев-
ропейската комисия в под-
крепа на интелигентното 
развитие на българските 
градове. В партньорство с 
водещи европейски градо-
ве и фирми, в рамките на 
проекта CityXChange ръ-
ководи работата на гра-
дове от Испания, Чехия, 
Литва, Румъния и Бълга-
рия по създаване на енер-
гийно позитивни градски 
зони с иновативни техно-
логии за производство на 
енергия и оптимизирано 
енергийно потребление.

Според прогнозите 
през 2050 г. над 80% от 
10 милиардното население 
на Земята ще живее в гра-
довете. Така по-големите 
сред тях ще се превърнат в 
мегаполиси, а по-малките - 
в хъбове от модернизирани 
и специализирани и урба-
низирани структури.

Ще успее ли Пловдив 
да се адаптира към всички 
тези промени?

Силната урбанизация 
и развитите икономически 
зони заедно с интензивния 

трафик са все фактори, 
които влошават кли-
мата му. Оттук идва 
и неспособността на 
града да се справи с 
проблемите на въздуха, 
трафика, системата за 
обществения транспорт 
и др. Може би карти-
ната щеше да бъде по-
различна, ако Пловдив 
беше част от европей-
ското семейство на интели-
гентните градове. Градове-
те, включени в европейските 
мрежи, са с разпознати уси-
лия на европейско и светов-
но ниво и печелят имидж, 
който им носи не само по-
пулярност, но и по-сигурен 
достъп до добри финансови 
възможности да реализират 
местните си проекти, обяс-
няват експертите от Енер-
гийна агенция-Пловдив.

Кое може да мотивира 
администрацията на града 
да работи по каузата Плов-

див - интелигентен град?
„Мотивацията е в мно-

го посоки. На глобално 
ниво това е дългосрочното 
развитие на нашия конти-
нент, европейските поли-
тики, които целят постига-
не на енергиен суверенитет 
и климатичен неутралитет 
и лидерство“, обясни Ли-
яна Аджарова, която е из-
пълнителен директор на  
Енергийна агенция-Плов-
див. От друга страна, екс-
пертът дава за пример гра-
дове като София, Бургас, 
Варна, Добрич, Смолян, 

Асеновград, които под-
държат своето членство в 
„Конвента на кметовете.“

„Всички те са включе-
ни в проекти за създаване 
на интелигентни градове, 
финансирани от ЕС. Анга-
жирали са се да внедряват 
технологии и иновации 
в областта на енергията, 

транспорта и мобил-
ността, информаци-
онните технологии, 
и така да осигурят 
градско развитие, ща-
дящо околната среда, 
предоставящо зелена 
среда за своите граж-
дани и иновативни 
бизнес възможности 
за инвеститорите. В 
рамките на Зелената 
сделка ще се финан-
сират  дейностите на 
градове-модели, кои-

то да бъдат пример за  ин-
телигентно ръководство и 
управление. Но трябва да е 
ясно, че за да бъде Пловдив 
желан партньор в европей-
ките инициативи за инте-
лигентни градове, той сам 
трябва да се включи в този 
диалог. Само така ще по-
лучи достъп до иновации, 
технологии и капацитет, 
от които градът и негови-
те граждани могат само да 
спечелят, а това ще отвори 
нови перспективи за зелен 
растеж и развитие.“
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Пловдив като 
интелигентен град - 
мисия (не)възможна

Интелигентният 
град изисква интели-
гентни решения, които 
се основават на знания, 
данни, анализи, опти-
мизационни сценарии за 
развитие, базират се 
на цялостен подход към 
градската инфраструк-
тура - сградна, енер-
гийна, транспортна.

“Днес можем да 
ползваме, освен собст-
вения опит, и европей-
ската експертиза и 
европейско финансира-
не. Изграждането на 
експертиза трябва да 
е постоянна отговор-
ност на университети-
те, изследователските 
организации, от които 
се очаква да работят 
съвместно със заин-
тересованите страни, 
вместо сами за себе 
си” - това твърдят екс-
пертите на Енергийна 
агенция-Пловдив.

Разработването на 
иновативни “зелени” 
продукти, процеси и 
енергия е посоката, 
в която трябва да се 
върви, за да се изграж-
да конкурентоспосо-
бност на развитието. 
Сега е времето да се 
положат системни 
усилия за привлича-

не на финансиране и 
изграждане на Висо-
котехнологичен парк 
за иновации, който да 
предлага идеалната 
екосистема за млади 
фирми и организации 
с изследователска 
и развойна дейност, 
базираща се на знание 
и капацитет,  работе-
щи върху иновативни 
продукти и услуги в 
областта на кръгова-
та икономика и биоико-
номиката, зелените и 
чистите технологии,  
интелигентните енер-
гийни системи и нови 
енергийни източници, 
социалното предпри-
емачество, науките 
за живота. Подкрепа-
та за развитието на 
капацитета за научни 
изследвания и иновации 
от своя страна ще 
открие възможности 
за нови партньорства 
с бизнеса, създаване-
то на нови предприя-
тия, както и ще даде 
възможност за разши-
ряване на производ-
ствената дейност и 
продуктовата гама на 
вече съществуващите 
такива, е позицията на 
експертите, твърдят 
от агенцията.

Посоката е да 
се разработват 
„зелени“ продукти

Как да се развитие 
Пловдив като “интели-
гентен град”? Необхо-
димо ли е например за 
тази цел да се създаде 
специализирано звено, 
обезпечено с кадри, 
също бюджетни сред-
ства и подходяща 
местна нормативна 
рамка, която да поощ-
рява въвеждането и 
функционирането на 
концепцията “интели-
гентен град”?

От Енергийна аген-
ция-Пловдив предлагат 
решението: “Необходи-
мо е да се подготвят 
стратегически доку-
менти с дръзка дъл-
госрочна визия, да се 
изгради подходяща ино-
вационна инфраструк-
тура, да се подготвят 
подходящи технически 
проекти, които да се 
реализират с помощта 
на бизнеса и публично-
частно финансиране  
- целево европейско фи-
нансиране, съчетано с 
други местни и чуждес-

транни инвеститори. 
Има много бизнес моде-
ли в това отношение. 
Експертизата е налич-
на, например Енергийна 
Агенция-Пловдив като 
част от Европейска ми-
сия за оценка на капаци-
тета º за подготовка и 
управление на инвести-
ционни проекти получи 
най-висока оценка. 
Клъстер Зелена Синер-
гия обединява инова-
тивни фирми с капаци-
тет да проектират 
иновационни системи 
за енергийна ефек-
тивност на сгради и 
възобновяеми енергийни 
източници, “Бизнесът 
за Пловдив” обединява 
фирми с капацитет да 
реализират иноватив-

ни енергийни проекти. 
В Пловдив оперират и 
клъстери в областта 
на информационните 
и комуникационните 
технологии”, твърдят 
от агенцията.

На ниво Европейска 
комисия все повече се 
налага мнението, че 
градовете, които си 
поставят амбициозни 
цели в областта на 
енергията, околна-
та среда и климата, 
трябва да получават 
директно финансиране, 
което да се осъществя-
ва през оперативните 
програми. “Европей-
ската комисия планира 
целево финансиране 
на 100 града, които 
да бъдат следвани от 
останалите - очевидно 
е, че тези, които дока-
жат такъв капацитет 
чрез добро планиране, 
ще бъдат избрани за 
инвестиции като при-
мери за интелигентни 
градове”, обобщава 
Аджарова.

От Енергийната агенция твърдят, 
че имаме фирми с капацитет 
да реализират иновативни 
енергийни проекти

Все по-често ще виждаме сгради с подобно 
вертикално озеленяване

Трябват ни стратегически 
документи с дръзка визия

Гладно поле е една от 
локациите, където 

има идеи да се развие 
високотехнологична зона

Лияна 
аджароВа

Пловдив не беше подготвен 
с визия за 2020 г. Сега е 
моментът да се разработи 
план за действие за енергия 
и климат до 2030 г., както 
и да се подготви дръзка 
визия - до 2050 г. Това 
става на базата на модели, 
генериращи сценарии, 
които включват различни 
етапи от развитието на 
технологиите.
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Въжени пътеки над 
„Руски“, по които пухка-
вите катерици да пресичат 
необезпокоявани буле-
варда - това предлага за 
Пловдив ливанецът Рами 
Елиас Кремести. Преди 
време той внесе идеята си 
в Общината и по нея дори 
се изготвя доклад за със-
тоянието на обитателите 
на парка. С него се е заел 
директорът на пловдивския 
зоопарк Минчо Михайлов, 
който обследва техния ха-
битат и това дали действи-
телно има нужда от подоб-
ни въжени линии.

Въжетата за катерички 
над булеварда са необходи-
ми, за да се превърне Плов-
див в истински европейски 
зелен град - настоява Кре-
мести. „Един ден минавах 
с колата си по бул. „Руски“ 
от страната на Бунарджи-
ка. През мен една кате-
ричка пресече булеварда 
откъм алеята. Намалих 
скоростта в последния мо-

мент, за да предпазя живо-
тинчето. Така избегнахме 
опасността, но катеричките 
са в тази страшна ситуация 
почти всеки ден“, разказ-
ва инженерът. В момента 
Рами Кремести живее в 
Хай Уикъмб, близо до Лон-
дон, и работи в английската 

фирма KEE Process, която 
проектира, изгражда, пуска 
в експлоатация и поддържа 
пречиствателни станции за 
битови води. Днес все пове-
че ще обръщаме внимание 
на околната среда, убеден 
е експертът. „Сегашният 
градски-центричен свето-

вен икономически модел, 
изграден върху линейния 
модел на консуматорство, 
се разби. Природата ни от-
мъщава за неуважението, с 
което се отнасяме към нея.“ 
Инженерът предлага да по-
мислим за придвижването 
на хората от големите гра-
дове към провинцията или 
по-малките села, където те 
да живеят в една по-чиста 
среда. И да се грижат за 
нея чрез биологично земе-
делие и различни практики 
като засаждане на дървета 
и грижа за животните.

Само че тази грижа за 
животните може да започне 
и тук, в Пловдив, допълва 
Кремести. „Случката с ка-
теричката на бул. „Руски” 
ме подсети, че в чужбина 
има такива мостове за ка-
терички. Дори в Сингапур 
строят зелени мостове по 
магистралите, които пре-
сичат горите. Защо и ние 
в Пловдив да нямаме едно 
подобно съоръжение, раз-
бира се, в по-умален и оп-
ростен вариант, във вид на 
въжен мост или пътека.“

Идеята да се строят 
мостове на животните 
всъщност не е нова. 
Тя залива почти цяла 
Европа още през 50-те 
години на миналия век. 
Въпреки това САЩ и 
Канада бързо изпревар-
ват Стария континент 
и набират значителна 
преднина в темповете 
на строителството 
през последните 30 годи-
ни - това пише Ерин Кели 
в allthatsinteresting.com.

Днес американците 
заделят близо 8 мили-
арда долара годишно за 
опазването на дивата 
природа и в частност 
за предотвратяване 
на сблъсъците между 
колите и животните. 
Един особено коварен 
район е този на Колора-
до. Много диви животни 
преминават по магис-
трала I-70 - в условията 
на силен трафик обаче 
много диви животни се 
оказват застрашени. 
Ето защо местната 
управа инсталира 

камери за заснемане на 
движението по трасето  
- така нагледно се доку-
ментира движението на 
обитателите на дивата 
природа и техните мо-
дели на пътуване.

Европа също работи 
по каузата. Само Холан-
дия има 66 надлеза за за-
щита на своите диви жи-
вотни; а именно язовци, 
глигани и елени. Освен 
надлези или животински 
мостове на много места 
се правят прелези за 

диви животни, които 
минават под пътните 
платна. Те са по-ком-
пактни и се използват 
от по-малки животни. 
Например подлезът под 
магистрала 160 между 
Дуранго и Бейфийлд в Ко-
лорадо е завършен през 
2016 г. Днес проходът се 
използва ежедневно от 
елени, койоти, миещи 
се мечки и други малки 
животни. Подлези има 
и в Африка, където те 
улесняват движението 

на слоновете от разпо-
късаните стада.

Как работят тези 
футуристични прелези в 
дивата природа?

Идеята е да се осигури 
начин местните живот-
ни да преминават през 
пътища, без да е застра-
шен животът им. Инже-
нерите ги проектират 
оптимално - да са евтини  
(да има много от тях). И 
в същото време да имат 
естествен вид, за да не 
плашат животните.

Да изградим въжени 
пътеки над „Руски“

Футуристични прелези в дивата природа
Мостовете за живот-

ни са стъпка в правилната 
посока, когато искаме да 
създадем хармония меж-
ду живота ни, който все 
повече се модернизира, и 
този на дивите обитатели. 
Техните местообитания 
без съмнение ще бъдат все 
по-застрашени в бъдеще. 
Само че при наличието на 
подобни мостове жертвите 
по пътя само ще намаля-
ват. И това се отнася и за 
животните, и за хората.

По света вече има дори 
водни коридори, които 
свързват водни пътища, 
разделени от магистра-
ли. Проектът Interstate-90 
Snoqualmie Pass East във 
Вашингтон е един от тях. 
Той например изгражда 
коридор за възстановява-
не на естествените потоци 
- голямата цел е да върне 
отново пъстървата в ес-
тественото  местообита-
ние, което бе нарушено 

от десетилетия. За целта 
екипът на проекта взриви 
и разкопа 400 000 кубиче-
ски метра скала. Построе-
ни са четири моста, които 
заменят съществуващите 
водостоци. Така се осигури 
безпроблемното премина-
ване на рибата.

Съоръжението е част 
от Interstate 90 (I-90 ) - най-
голямата трансконтинен-
тална магистрала, която 
пресича американския щат 
Вашингтон от запад на из-
ток, изминавайки 298 мили 
(480 км).

Има дори 
водни коридори

Днес навсякъде по света 
природозащитници и архитекти 
се събират, за да проектират 
мостове за животни по пътища и 
магистрали

Ливанец предлага:

В целия сВят строят

Когато дивата 
природа „срещне“ 
асфалта, от това 
невинаги произлиза 
нещо добро. Ето защо 
природозащитници 
и архитекти се 
събират, за да 
проектират мостове 
за животни. Те 
преминават над 
натоварените 
магистрали и са 
в полза на една 
благородна кауза - по 
тях дивите животни 
минават безопасно.

Тези съоръжения 
намаляват драстично 
смъртните случаи 
както за животните, 
така и за хората. По 
каузата се работи в 
САЩ, както и в много 
европейски държави.

идеята за 
въжен мост 

над бул. “Руски”

Рами Кремести е ВиК инженер, тук инспектира пакетна 
пречиствателна станция за отпадъчни води, която 

използва RBC технология
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Пазарът на индус-
триални имоти очаквано 
ще се охлади дори и без 
COVID-19, но не може да 
се срути напълно. Това 
твърди Атанас Ласков, 
представител на БГСклад 
за Пловдив. Той съветва 
клиентите си да не правят 
неразумни или рискови 
ходове, ако не се налага. 
Според него те трябва да 
внимават как управляват 
капитала си съобразно си-
туацията.

„В такива моменти се 
появяват и много “имотни 
мародери”, които очакват 
едва ли не да изкупят на 
безценица атрактивни ак-
тиви, така че трябва да се 
внимава да не станат те-
хни жертви“, предупреди 
експертът. Извънредното 
положение, в което се на-
мираме от 13 март 2020 г., 

преобърна живота и прена-
реди приоритетите на всич-
ки хора, отрасли и фирми в 
световен мащаб. Безспор-
но пандемията и начинът, 
по който тя ескалира, дове-
де до осезаеми промени в 
индустриалния сектор, ма-
кар и с малко закъснение.

Какви са тенденциите 

на пазара в момента?
Преди две години се 

търсеха складове с локация 
в центъра към перифери-
ята, а сега се наблюдава 
обратната тенденция - т.е. 
търсят се складови площи 
в близост до жилищните и 
централните части. За тази 
тенденция спомага и по-

бързото обслужване на ку-
риерските фирми. В София 
това ще доведе до търсене 
и строителство на много-
етажни складове, нищо че 
в момента пазарът на ин-
дустриални имоти се сви с 
почти 90%.

„Огледите на складови 
и индустриални площи са 
почти спрени. Наблюдава-
ме рязък спад. Запитвани-
ята от страна на клиентите 
също спаднаха значително, 
предвид неизвестността 
и опасенията на хората. 
Хубавото в този случ ай 
e, че нашите колеги имат 
детайлна информация за 
обектите. В момента се 
очаква голям бум на тър-
сенето на складове за елек-
тронна търговия, предвид 
повишеното търсене на 
стоки от първа необходи-
мост“, твърдят от БГС-
клад.

Прогнозата на БГСклад

Търсят се 
помещения за 
електронна търговия

Във време, когато 
паркове и градини в це-
лия свят са затворили 
от страх за разпрос-
транение на COVID-19, 
Studio Precht предложи 
зелено пространство, 
проектирано по пра-
вилата за физическо 
дистанциране.

Този парк, наречен 
Парк на дистанцията 
(“Parc de la Distance”), 
представлява откри-
то пространство, 
което насърчава соци-
алното дистанциране 
и краткосрочната 
усамотеност. Оф-
ормен като пръстов 
отпечатък, паркът 
във Виена може да 
бъде адаптиран във 
всеки град по света. 

Посетителите в него 
се движат по вълнооб-
разен пейзаж, наподо-
бяващ лабиринт, всеки 
от които има шлюз на 
входа и изхода, за да 
посочи дали пътека-
та с дължина 600 м е 
заета или свободна за 
разходка. Вдъхновени 
от френските баро-
кови градини и япон-
ските дзен-градини, 
широките 90 см алеи 
от червеникав грани-
тен чакъл са отдале-
чени на 240 см една от 
друга.

След пандемията 
паркът ще се използва 
за бягство от шума и 
суматохата на града, 
където човек да може 
да се усамоти за из-
вестно време.

От Studio Precht с 
проект за “парк на 
дистанцията”

Пaндeмиятa oт кopoнaвиpyc 
мoжe дa ce oкaжe кaтaлизaтop зa 
пo-чecтaтa paбoтa oт вкъщи в бъ-
дeщe, пoкaзвa пpoyчвaнe нa Соlliеrs пo 
тeмaтa, в кoeтo ca ce включили нaд 
3000 yчacтници oт 25 дъpжaви.  Дaн-
нитe coчaт, чe 82% oт pecпoндeнти-
тe биxa жeлaли cлeд пaндeмиятa дa 
paбoтят oт вкъщи вeднъж или пoвeчe 
нa ceдмицa, a 71% oт xopaтa, кoитo 
никoгa пpeди нe ca paбoтили oт вкъ-
щи, биxa иcкaли cлeд пaндeмиятa дa 
пpoдължaт дa гo пpaвят вeднъж или 
пoвeчe нa ceдмицa. Mяcтoтo, кoeтo ce 
изпoлзвa зa paбoтa oт вкъщи, oбик-
нoвeнo e caмocтoятeлнa cтaя (39%), 
кaктo и вceкиднeвнa (32%), cпaлня 
(17%) и кyxня (15%). Peзyлтaтитe oт 
изcлeдвaнeтo coчaт, чe xopaтa, кoитo 

живeят cъc cъквapтиpaнти, пpeдпoчи-
тaт дa paбoтят в oфиca в пo-гoлямa 
cтeпeн, oткoлкoтo тeзи, кoитo ca 
caми или cъc ceмeйcтвa.

Цeлият финaнcoв pecypc нa 
yпpaвлявaнaтa oт Mиниcтepcтвoтo 
нa peгиoнaлнoтo paзвитиe и 
блaгoycтpoйcтвoтo Oпepaтивнa 
пpoгpaмa “Peгиoни в pacтeж“ 2014-2020 
г. (OПPP) вeчe e oтвopeн зa кaн-
дидaтcтвaнe. Бeнeфициeнтитe имaт 
дocтъп дo 3,1 млpд. лв. зa пpoeкти пo 

23 пpoцeдypи и cxeми зa пocтигaнe нa 
бaлaнcиpaнo и ycтoйчивo paзвитиe нa 
peгиoнитe. Kъм мoмeнтa пo OПPP ca 
cключeни 616 дoгoвopa нa cтoйнocт 
2,685 млpд. лв. Изплaтeни ca нaд 1,6 
млpд. лв. зa изпълнeни пpoeкти, кaтo 
47 млн. лв. oт тяx ca пpeвeдeни в 
пepиoдa нa извънpeднoтo пoлoжeниe, 
кoeтo дeйcтвa oт 13 мapт нacaм. Haд 
152 млн. лв. ca cpeдcтвaтa, ocигypeни 
зa пpoeкти зa cъxpaнявaнe, oпaзвaнe 
и пoпyляpизиpaнe нa кyлтypнoтo 
нacлeдcтвo oт нaциoнaлнo и cвeтoвнo 
знaчeниe в Бългapия. Пpoeктитe ce 
финaнcиpaт c финaнcoви инcтpyмeн-
ти или кoмбиниpaнo c бeзвъзмeзднa 
финaнcoвa пoмoщ. Cpeдcтвaтa ca 
нacoчeни към Mиниcтepcтвo нa кyл-
тypaтa, oбщини, инcтитyции нa 
вepoизпoвeдaниятa и тexни мecтни 
пoдeлeния, кoитo ca юpидичecки лицa.

Проучване на Colliers: Домашният 
офис е за предпочитане

3.1 млрд. лв. от ОП „Региони в 
растеж“ 2014-2020 г. са достъпни

новини от бранша

За усамотяване в пандемията
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